
پرسپولیس شکل تمرینات خود را از روز گذشته در ورزشگاه 

شهید کاظمی تغییر داد و روی به تمرینات هوازی و افزایش 

توان بدنی آورد. اتفاقی که قرار بود در اردوی این تیم در ترکیه 

رخ دهد که باز هم این اردو لغو شد. اولین باری نیست که یحیی 

گل محمدی مجبور می شود اردوی تیمش را لغو کند و در چند 

سال اخیری که او سرمربی پرسپولیس بوده بارها این اتفاق 

رخ داده است. جالب اینکه رضا درویش به عنوان مدیرعامل 

پرسپولیس هنوز نتوانسته شرایط را برای برگزاری یک اردوی 

خارجی برای تیمش فراهم کند و این مساله دلخوری شدید 

یحیی را به همراه داشته است. سرمربی پرسپولیس از تابستان 

ســـال گذشته مدام تاکید داشـــته که تیمش باید از حالت 

یکنواختی محل تمرینات خارج شود اما هر بار به هر بهانه ای 

اردوی تیم او برگزار نشـــده است. این بار باشگاه پرسپولیس 

عدم همکاری اسپانسر و محرومیت افشین پیروانی را بهانه 

لغو اردو قرار داده است در شرایطی که قضیه چیز دیگری بود. 

طبق اخبار دریافتی ما باشگاه پرسپولیس در همکاری اش 

با اسپانســـر خارجی دچار تردید هایی می شود و این مساله 

مشکلاتی را برای زمان و محل برگزاری اردوی سرخپوشان در 

ترکیه ایجاد می کند. در ادامه مسئولان باشگاه پرسپولیس 

خیلی دیـــر تصمیم به همکاری با اسپانســـر خارجی خود 

می گیرند اما برای گرفتن پرواز چارتر به مشکل می خوردند. 

بعد از اینکه برای سومین بار زمان سفر سرخپوشان به ترکیه به 

تعویق می افتد یحیی گل محمدی از کوره در رفته و دستور لغو 

اردو را می دهد. این درحالی بود که او خیلی مشتاق بود تیمش 

را به اردوی خارجی ببرد. قطعا لغو چندباره اردوی سرخپوشان 

به زودی واکنش تند سرمربی این تیم را در پی خواهد داشت. 

درحال حاضر یحیی تصمیمی مبنی بر اینکه تیمش برای چند 

روز به هتل برود یا اینکه در شهرهای اطراف اردویی برگزار کند، 

نگرفته اســـت و دلیلش هم ناراحتی او از ماجرای پیش آمده 

اســـت. در هر صورت سرخپوشان صبح روز گذشته با حضور 

در ورزشگاه شهید کاظمی تمرینات سخت بدنی خود را زیر 

نظر لوسادا مربی اسپانیایی خود آغاز کردند و به نظر می آید 

چند روز سخت را در انتظار خواهند داشت. 

پرسپولیس قید خالدآبادی را زد؟
همان طور که پیش از این در خبرها داشتیم پیشنهاد استقلال 

به باشگاه هوادار برای خرید محمدرضا خالد آبادی و متعاقب 

آن پیشنهاد باشگاه پرسپولیس برای خرید این دروازه بان جوان 

باعث شد که قیمت رضایتنامه او در عرض چند روز چندبرابر 

شود. در همین راستا باشگاه پرسپولیس روز چهارشنبه هفته 

گذشته آخرین رقم خود را برای صدور رضایتنامه خالدآبادی 

به باشـــگاه هوادار اعلام کرد. رقم اعلام شده تقریبا 4 میلیارد 

کمتر از مبلغی است که باشگاه تهرانی می خواهد و چنانچه 

این باشگاه از موضع خود عقب نشینی نکند پرسپولیس قید 

جذب او را خواهد زد. همچنین باشگاه استقلال هم حاضر 

نیســـت مبلغی که تیم هوادار خواسته را پرداخت کند و این 

باشـــگاه هم به مانند پرســـپولیس فعلا از خرید خالدآبادی 

منصرف شده است. با شرایط موجود باشگاه هوادار چاره ای 

جز پایین آوردن رقم پیشنهادی خود را ندارد از این جهت که 

بعید است باشگاهی پیدا شود تا برای خرید خالدآبادی 11 

میلیارد تومان پول رضایتنامه بدهد. 

عقب نشینی تاکتیکی 
باشگاه پرســـپولیس در انتقال سعید عزت اللهی و خرید او 

از باشـــگاه وایله دانمارک به نتیجه خوبی رسیده بود اما در 

این میان دو باشگاه استقلال و سپاهان هم وارد ماجرا شده 

و با ارائه پیشـــنهاد برای جذب عزت اللهی باعث شـــدند که 

باشگاه دانمارکی قیمت رضایتنامه عزت اللهی را حسابی بالا 

ببرد. مشابه همان اتفاقی که چند سال پیش در مورد صدور 

رضایتنامه شـــهریار مغانلو از سوی باشگاه سانتاکلارا اتفاق 

افتاد. با توجه به همین مساله باشگاه پرسپولیس بعد از ارائه 

آخرین پیشنهادش به باشگاه وایله از موضع خود عقب نشینی 

کرد و اجازه نداد این باشـــگاه از پیشنهادات ارائه شده دیگر 

سوءاســـتفاده کند. به هر حال این عقب نشینی تاکتیکی 

پرســـپولیس شاید باعث شود که انتقال عزت اللهی به جمع 

سرخپوشان فعلا منتفی شود. این بازیکن فقط 6 ماه دیگر 

با باشگاه دانمارکی قرارداد دارد و هزینه سنگین برای صدور 

رضایتنامه اش فقط به سود باشگاه او است. چه بسا عزت اللهی 

تصمیم بگیرد تا پایان قراردادش در تیم دانمارکی بماند و بعد از 

آن در مورد بازگشت به ایران یا تغییر باشگاهش تصمیم بگیرد. 

انجام دو بازی دوستانه
در دستور کار سرخپوشان

پرســـپولیس که قرار بود در اردوی ترکیه دو بازی دوستانه در 

اردوی 8 روزه اش داشـــته باشد حالا با لغو این اردو قرار است 

با دو تیم لیگ برتری در تهران مصاف داشـــته باشد. یکی از 

حریفان سرخپوش به احتمال خیلی زیاد تیم پیکان است. 

تیمی که روز پنجشنبه به مصاف استقلال رفت و سه بر صفر 

بازنده شـــد. در این میان چنـــد تیم لیگ برتری دیگر هم به 

پرسپولیس پیشنهاد برگزاری بازی دوستانه داده اند و در این 

مورد یحیی گل محمدی تصمیم نهایی را اتخاذ خواهد کرد. 

دلجو�پی از کاپپیتان فعلا در حد حرف
جدایی تلخ کمال کامیابی نیا از پرســـپولیس باعث شـــد 

کـــه انتقادات زیادی در این زمینه متوجه مدیریت باشـــگاه 

پرسپولیس شود. اما در این میان رضا درویش هم زرنگی کرده و 

کنار گذاشتن هر یک از بازیکنان و مربیان تیمش را به تصمیم 

کادرفنی ربط داد. اما با این حال باشگاه پرسپولیس به خواسته 

افشین پیروانی در نظر دارد تا یک مراسم کوچک در حضور 

تمامی اعضای تیم پرسپولیس به بهانه جدایی کامیابی نیا در 

نظر بگیرد. این که حالا این مراسم در چه زمانی و درچه مکانی 

قرار است برگزار شود هنوز در حد حرف است. 

پرسپولیس همچنان امیدوار به فیفا
باشگاه پرسپولیس از چند روز پیش با مکاتبه با فیفا از طریق 

فدراســـیون فوتبال سخت به دنبال این بوده و هست که از 

سهم پاداشش در جام جهانی 2022 بتواند قسط سوم طلب 

بوژیدار رادوشویچ را که 200 هزار دلار است پرداخت کند. در 

این مورد رایزنی سرخپوشان ادامه دارد و مسئولان بین الملل 

این باشـــگاه امیدوارند که امروز نتیجه تلاش خود را ببینند. 

از آنجا که حتـــی یک روز تاخیر در پرداخت این پول به رادو 

می تواند جریمه 200 هزار دلاری برای باشگاه پرسپولیس در 

پی داشـــته باشد، درویش از طریق یکی از دوستان خارج از 

کشورش به دنبال پرداخت طلب رادو درصورتی ناامید شدن 

از فیفاست. چه بسا اگر باشگاه پرسپولیس در این زمینه زودتر 

با فیفا مکاتباتش را آغاز می کرد در شـــرایط فعلی با کمبود 

زمان مواجه نمی شد. 

شنبه 2۴ تیر ۱۴۰2   شماره 39۱2

۱۱
w w w . F D N . I R

fورزشورزش a r h i k h t e g a n o n l i n e

فوتبال ایران
راهکار جدید فدراسیون برای آزاد شدن مطالباتش

20 میلیون دلار به ایران می رسد؟
فوتبال ایران سال هاست که نتوانسته پاداش خود از فیفا و کنفدراسیون فوتبال 

آسیا را دریافت کند و این رویه همچنان ادامه دارد درحالی که بر این طلب نیز اضافه 

شده است. در این میان فدراسیون فوتبال و باشگاه پرسپولیس بیشترین سهم را از 

این طلب که حدود 20 میلیون دلار است دارند. در این زمینه مهدی تاج راه های 

مختلفی را برای آزاد شدن این پول در چند ماه اخیر امتحان کرد که نتیجه نداد. 

آخرین راهکار پرداخت این پول از طریق دو بانک قطری بود که درنهایت این بانک ها 

از ترس اینکه در لیست تحریم ها قرار نگیرند در لحظه آخر پا پس کشیدند تا فوتبال 

ایران نتواند به حق و حقوقش برسد. در این مورد یکی از مسئولان فدراسیون فوتبال 

به »فرهیختگان« گفت: »طلبی که باشگاه های ایرانی علی الخصوص پرسپولیس و 

استقلال و همچنین فدراسیون فوتبال از فیفا و  ای اف سی دارند می تواند خیلی از 

مشکلات مالی را برطرف سازد و به خاطر همین فدراسیون سخت به دنبال این بوده 

و هست تا بتواند از یک راهی و حتی اگر شده کم کم این پول ها را آزاد کند. در همین 

راستا راهکار جدیدی مدنظر داریم و به فیفا و  ای اف سی هم ارائه داده ایم. این بار 

خیلی امیدواریم که بتوانیم از این راه این پول در یک یا چند مرحله آزاد شود. ضمن 

اینکه باشگاه پرسپولیس هم در تلاش است که بتواند حداقل دو قسط باقی مانده از 

طلب رادوشویچ را از سهمی که در فیفا دارد پرداخت کند. از آنجا که دوست نداریم 

این راهکار به مانند روش قبلی رســـانه ای شده و با مشکلاتی همراه شود، این بار 

تصمیم داریم تا قطعی نشدن ماجرا آن را در رسانه ها به صورت شفاف اعلام نکنیم.« 

قرارداد کادر فنی تیم ملی این هفته نهایی خواهد شد؟

  تاج همچنان جلسه با قلعه نویی را
به تعویق می اندازد

فدراسیون فوتبال در راس آن مهدی تاج برای انتخاب جانشین کارلوس کی روش 

خیلی تلاش کرد تا سرمربی در حد و اندازه های او استخدام کند و امیدوار بود در 

این راه بتواند از طلبی که فدراسیون در فیفا دارد استفاده کرده و یک سرمربی نامدار 

خارجی به خدمت بگیرد که درنهایت به خواسته خود نرسید. در ادامه فدراسیون 

به دلیل مشکلات مالی به نوعی مجبور شد تا سرمربی داخلی استخدام کند و از 

این رو بنا به دلایلی که برای اهالی فوتبال روشـــن است امیر قلعه نویی به عنوان 

سرمربی تیم ملی انتخاب شد. با وجود این انتخاب و با گذشت 4 ماه از این ماجرا 

هنوز کادرفنی تیم ملی قراردادی را با فدراسیون امضا نکرده اند و دلیل آن هم این 

است که طرفین بر سر مدت زمان قرارداد به توافق نرسیده اند. اگرچه سرمربی تیم 

ملی همه لابی های لازم را با بازیکنان اسمی تیم ملی، مسئولان فدراسیون و اعضای 

هیات رئیسه داشته تا بتواند قرارداد بلندمدت )تا جام جهانی 2026( امضا کند 

اما مهدی تاج هنوز این موضوع را نپذیرفته است. همین مساله باعث شده که این 

موضوع مدام به تعویق بیفتد. در این مورد با خبر شدیم که در هفته پیش رو حتما 

نشستی بین تاج و قلعه نویی برگزار خواهد شد تا تصمیمات مهم در این جلسه 

اتخاذ شود. درنهایت باید دید که رئیس فدراسیون زیر بار امضای قرارداد بلندمدت با 

امیر قلعه نویی خواهد رفت یا اینکه نتایج تیم ملی در جام ملت ها مشخص می کند 

که تیم ملی با همین کادر تا جام جهانی ادامه دهد یا نه. این درحالی است که در 

روزهای اخیر انتقاداتی نیز از این خواسته سرمربی تیم ملی صورت گرفت چراکه 

او در حالی چنین موضوعی را مطرح کرده که تیمش هنوز نتوانسته عملکرد قابل 

دفاعی ارائه کند و درصورتی که تیم ملی نتواند در جام ملت ها عملکرد قابل قبولی 

ارائه کند انعقاد قرارداد با سرمربی تیم ملی تا جام جهانی آن هم بدون بند فسخ 

می تواند دست فدراسیون را برای تغییرات احتمالی ببندد.

پرسپولیس در حسرت برگزاری اردوی خارجی ماند

پرسپولیس دور شدند؟ خالدآبادی و عزتاللهی از 

  گفت وگو

محســـن محمدسیفی، کاپیتان پرافتخار ووشو ایران که با 

کسب سه مدال طلای بازی های آسیایی و پنج مدال طلای 

ووشـــو قهرمانی جهان به مرد شکست ناپذیر ووشو دنیا 

معروف است، در سالیان اخیر به صورت رسمی وارد رشته 

MMA شده است. ســـیفی از تعطیلی رویدادهای رشته 

ووشو به خاطر پاندمی ویروس کرونا به بهترین نحو استفاده 

کرد و با انجام تمرینات MMA، خود را در این رشته ورزشی 

نیز به چالش کشید. سیفی که با سازمان BRAVE قرارداد 

دارد تا به حال برای ســـه مسابقه وارد قفس MMA شده و 

هر ســـه حریف خود را نیز ناک اوت کرده اســـت. ورزشکار 

مصری آخرین حریفی بود که در روزهای گذشته در مقابل 

مرد شکست ناپذیر ورزش ایران طعم تلخ شکست را چشید. 

محسن محمدسیفی در گفت وگو با »فرهیختگان« از فعالیت 

در MMA، تفاوت مبالغ این رشـــته ورزشی با جوایز ورزش 

کشورمان و تلاش برای کســـب کمربند این رشته ورزشی 

صحبت کرد که در متن زیر می خوانید. 

از سومین مبارزه خود در قفس MMA راضی بودید؟

خدا را شـــکر خیلی راضی بودم و بازی خوبی بود. فکر می کنم 

شـــرایط بسیار خوبی در این مسابقه داشتم. دلیلش این بود که 

در اردویی کامل کنار تیم ملی ووشـــو تمرین کرده بودم. البته 

تمرینات اختصاصی MMA نبود، اما این تمرینات از نظر آمادگی 

جسمانی به من خیلی کمک کرد. از امیر اوجاقی، علی دهقان و 

کیوان شیرآقایی، سرمربی و مربیان تیم ملی ووشو تشکر می کنم 

که با من نهایت همکاری را داشـــتند تا در بهترین حالت ممکن 

وارد مسابقات شوم و نتیجه هم چیزی شد که دوست داشتم. 

به نظـــر می رســـد از حضور در مســـابقات MMA لذت 

می برید؟ 

دقیقا همین طور است. وقتی عاشق مبارزه کردن باشید، دوست 

داریـــد چیزهای جدید را تجربه کنیـــد و مبارزه در قفس تجربه 

فوق العاده ای است و حال وهوای متفاوتی دارد. 

در ووشوی دنیا همواره چهره یک ورزشکار شکست ناپذیر 

 MMA را داشته اید. نگران نیستید با توجه به نیاز ورزش

به داشتن مجموعه ای از مهارت های رشته های رزمی به 

شکست ناپذیری شما پایان دهد؟

واقعیت این است که از شکست ترسی ندارم. قطعا تمام تلاش خود 

را می کنم این اتفاق نیفتد. زمانی که زنجان بودم و در اردوی تیم 

ملی حضور نداشتم، یک سری تمرینات این رشته را انجام دادم، 

اما ته داستان یک روی سکه برد و روی دیگرش باخت است. در 

مسابقات رزمی که جنگ تن به تن است، همواره برد و باخت وجود 

دارد. همیشـــه تمام تلاشم را برای بهترین اتفاق کرده ام و خدا را 

شاکرم که آنقدر مرا غرق محبت های خود کرده که طی این سال ها 

اتفاقات خوبی برایم افتاده است و روی خوش ورزش را دیدم.

چقدر به بردن کمربند سازمان BRAVE فکر می کنید و 

نحوه رسیدن به این عنوان چگونه است؟

بلافاصله بعد از برد حریف مصری اشـــاره ای به کمربند کردم و 

گفتم که فکر می کنم ســـه ناک اوت زیر سه دقیقه و در راند اول 

برای مسابقه کمربند کافی باشد، حتی قهرمان قرقیزستانی این 

وزن را بـــه چالش دعوت کردم. به من گفته اند که احتمال دارد 

مسابقه بعدی ام برای کمربند باشد. 

با توجه به آماده ســـازی تیم ملی ووشـــو برای بازی های 

آسیایی احتمالا این مسابقه بعد از پایان رقابت ها برگزار 

خواهد شد؟

در صحبتی که با مســـئولان این ســـازمان داشتم، عنوان کردم 

که در بازگشـــت به ایران تمام تمرکزم روی بازی های آسیایی و 

قهرمانی جهان ووشو خواهد بود. مسابقه بعدی ام چه برای کمربند 

باشد، چه نباشد، قطعا تا پایان سال خواهد بود. بعد از بازی های 

آسیایی، در آبان ماه مسابقات قهرمانی جهان برگزار خواهد شد 

و اگر تیم ملی به آمریکا اعزام شود، مسافر این رقابت ها هستم. 

بعد از بازگشت نیز دو، سه ماه فرصت خواهم داشت تا تمرینات 

MMA را انجـــام بدهم تا درصورتی که بازی برای کمربند بود با 

آمادگی صددرصد مسابقه بدهم. درحال حاضر فقط به طلای 

چهارم بازی های آسیایی و ششم جهان فکر می کنم. 

در جذابیـــت و فراگیر شـــدن مســـابقات MMA هیچ 

شکی نیست، اما به نظر می رسید برای ورزشکاران رزمی 

کشـــورمان تاحدودی مســـائل مالی این مسابقات نیز 

اهمیت دارد. 

این اهمیت بیشتر از تاحدودی است و خیلی دستاورد مالی خوبی 

دارد. اگر ورزشـــکار در یک سازمان بهتر باشد و رکورد خوبی نیز 

داشته باشد، شاید مبلغ یک مسابقه با جایزه مدال طلای المپیک 

در کشورمان برابری کند. شاید رقم پرداختی عدد بزرگی نباشد، 

اما در کشور ما شرایط دلار به گونه ای است که وقتی ضربدر 50 

بشود، عدد بزرگی می شود. اگر شما برای یک مسابقه 10 هزار دلار 

بگیرید، معادل ریالی آن 500 میلیون تومان می شود. این درحالی 

است که برای قهرمانی جهان در رشته ووشو، اگر اشتباه نکنم 50 

یا 60 امتیاز می دهند که حدود 150 میلیون تومان می شـــود، 

یعنی اگر سه مدال طلا جهان در ووشو بگیرید، جایزه آن تقریبا 

نزدیک به 10 هزار دلار و یک مسابقه MMA می شود. از طرفی 

تمرکز روی MMA و فراگیری این ورزش داستان عجیب وغریبی 

دارد و تمام دنیا درحال تلاش برای این موضوع هستند. سازمان 

UAA که امیرفضلی عزیز موفق به کسب کمربند آن شد، مختص 

عرب هاست و سازمانی را در امارات طراحی کرده اند و پول خرج 

می کنند. در دنیا این ورزش بیننده بسیار زیادی دارد و احساسم 

 UFC این است که شاید در آینده با فوتبال رقابت کند. در سازمان

که بالاترین سطح MMA است، شخصیت های برجسته بسیاری 

برای دیدن مسابقه کمربند از نزدیک در سالن حاضر می شوند 

و جوایز بســـیار سنگینی جابه جا می شود. ما از مبالغ 10 تا 20 

هزار دلار برای ســـازمان های دیگر صحبت کردیم، درحالی که 

 UFC میلیون دلاری است و یک نفر اگر بتواند وارد UFC جوایز

شود یا کمربند پنج سازمان معتبر دنیا را ببرد دیگر اعداد بسیار 

بزرگ می شوند. 

همواره یکی از ورزشـــکارانی بودید که نسبت به تبعیض 

بین فوتبالیســـت ها و دیگر رشـــته های ورزشـــی گلایه 

داشتید. بعد از ماجرای حواله های فوتبالیست ها خیلی 

از قهرمانان ما نیز به این موضوع واکنش نشان دادند. 

طی 10 ســـال گذشته گفتنی ها را در این خصوص گفته ام اما 

انگار حرف من و دیگر ورزشکارانی که در این  باره صحبت می کنند 

خریدار ندارد. نباید شرایط این گونه باشد که ورزشکاری در رشته 

رزمی قهرمان جهان، بازی های آسیایی و المپیک باشد و همچنان 

ماشینی معمولی سوار شود. وقتی مجوز واردات خودروهایی در 

حد پورشه یا لکسوس می گیرید، با رسیدن این ماشین ها به کشور 

آورده عددی بسیار بزرگی نصیب تان می شود. سود فروش این 

خودروها اندازه جایزه 10 مدال طلای المپیک است. به نظر من 

این اتفاقات صورت خوشی ندارد و ورزشکاران را دلسرد می کند. هر 

ورزشکاری که این خودروها را وارد کشور کرده است نوش جانش، 

اما حداقل ورزشکاران رشته های دیگر هم این شانس را داشته 

باشند. من محسن محمدسیفی آنقدر توانایی ندارم که پورشه 

وارد کشور کنم، اما حداقل باید بتوانم یک ماشین مناسب شأن 

و شخصیت مدالم وارد کشور کنم تا از آن استفاده شخصی داشته 

باشم. هر جا که صحبت می شود، عنوان می کنند ورزشکاران، 

المپین ها و قهرمانان جهان الگوی جامعه هستند، اما اینجا که 

می رســـند دیگر الگو نیستیم. مردم نباید ببینند ورزشکاری که 

چندین مدال جهانی و بازی های آســـیایی دارد و سال ها عمر و 

جوانی اش را برای ورزش کشور گذاشته است، ماشین متوسط 

رو به بالا سوار شود. این تبعیض ها ورزشکاران را اذیت می کند. 

اصلا انتقادی به فوتبالیست ها ندارم، اما مسئولی که مجوز را داده 

باید دقت کند و بگوید ورزشکار فقط فوتبالیست ها نیستند. ما 

باید قانونی مانند خدمت مقدس سربازی در زمینه مجوز واردات 

خودرو داشـــته باشیم. ما جوایز خود را ریالی دریافت می کنیم 

اما در بطن جامعه به دلار خرج می کنیم. در بازی های آسیایی 

در بهتریـــن حالت 20 نفر مـــدال طلا می گیرند و ما می توانیم 

20 مجوز خودرو با ســـقف دلاری خاص تعیین کنیم. تبعیض 

باعث پسرفت و دلسردی ورزشکار می شود و درحال حاضر تنور 

مهاجرت ورزشـــکاران داغ است. در 2، 3 سال اخیر به اندازه 15 

سال ورزشکار و نخبه از کشور خارج شده اند اما من عاشق کشورم 

هستم و دوست ندارم برای زندگی به هیچ جای دنیا بروم. دوست 

دارم به ورزش کشـــورم خدمت کنم ولی چرا باید بعد از 20 سال 

ملی پوش بودن و این همه مدال، ورزشکاری به این فکر بیفتد که 

برود و به پیشرفت ورزش کشوری دیگر کمک کنم. 
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